
  

 

Referat fra Skolebestyrelsesmøde 

Den 13. september 2022 fra kl. 17.00–21.15  

Sejlskolen, Kanalvej 69, 4700 Næstved  

 

Tilstede: Joachim, Nikolai, Stefan, Maria F, Søren, Lisbeth, Rikke Marcher, Martin, Mirco, Rikke 

Milan, Bendt, Anders 

Fravær: Sisse, Maria S 

Gæster undervejs: Administrativ leder Henrik Bergman, Administrativ leder Stine Petersen, 

Afdelingsleder Ivan Kisum 
 
Punkter: (I) = Information, (B) = Behandling, (D) = Drøftelse 

0 – 17.00-18.30 
Besøg på sejlskolen 

• Mikkel Jensen viser sejlskolen frem – Tag gerne fornuftigt tøj 
på, så dem som har lyst kan få en lille tur i en af bådene  
 

9 - 18.30-18.40 

Dagsorden/referat  
 

• Kan referatet fra sidst godkendes? - Ja 

• Kan dagsordenen godkendes? - Ja 

10 - 18.40-19.00 

Nyt fra formand, ledelsen, 
bestyrelsesmedlemmer, 
medarbejder- og 
elevrepræsentanter,  
(I) 
 

• Der har været afholdt kursus for nye skolebestyrelsesmedlemmer 
– godt oplæg som ny i skolebestyrelsen 

• Skole og forældre holder årsmøde 11.-12. november – 
Skolebestyrelsen har to pladser 

• Budgettet sidste år landede med et lille overskud. Skolen står til 
at få en kompensation på 700.000 for sidste og dette skoleårs 
varme. Budgettet for dette skoleår ser umiddelbart ok ud, men 
der er udsigt til et merforbrug på el-og gas 

• Antal deltagere til ½-dags seminar om skolens principper – 
afholdes den 17/11 på afd. Holsted. 

• Stillingsopslag i Glumsø – Mirco og Maria F, har meldt ind at de 
gerne vil sidde med i ansættelsesudvalget. 

• Infofolder om bestyrelsen endnu ikke udsendt   

• Tilbagemelding fra TR fra DLF og BUPL – god opstart på skoleåret. 

• Faglokalet i Holsted til håndværk/design er ved at stå færdigt. 
11 – 19.00-19.25 
Trivselsmåling 2022 
(I) 
 

• Ivan Kisum kommer og præsentere resultater fra skolens 
trivselsmåling for 2022. 

• Generel stigning i trivselsmålingen på de 4 parametre (social 
trivsel, faglig trivsel, støtte og inspiration samt ro og orden) for 
Susåskolens 4.-9. årgang 

• For 0.-3. årgang er der også en stigning generelt i trivslen i 

spørgsmålene: Kan du koncentrere dig i timerne og er lærerne 

gode til at hjælpe dig i skolen, men der er et lille fald i 
spørgsmålet er du glad for din skole 

• Lærerne fra den enkelte klasse – laver en plan for hvordan man 
med afsæt i klassens styrker vil arbejde med en udfordring i 
klassen – baseret på de svar eleverne er kommet med. 
 

Pause  



  

12 – 19.30-20.00 
Status for kantinedrift, og 
fremadrettet drift på Glumsø 

(D/B) 
 

• Henrik Bergman og Stine Petersen deltager på punktet, hvor 
budgettal for kantinen præsenteres.  

• Henrik har lavet to udtræk for kantinen for hhv. sidste skoleår 

og for skoleårets første måned. 
• Der er tendens til ud fra omsætningen i skoleårets start at 

kantinedriften kan bære sig selv med mulighed for overskud, 
både på afdeling Glumsø og Holsted 

Drøftelse om den fremadrettet drift for kantinen på Glumsø  
• Der ønskes en fremadrettet organisering med egen 

kantineansvarlig ansat på afdeling Glumsø – med fuld tid og 

dermed mulighed for åbning alle skoledage. 
 

13 – 20.00-20.25 
Bustider ændret til dette 

skoleår 
Svar på trafikspørgsmål. 
(I/D) 
 

• Henrik Bergman præsenterer kort de ændrede bustider for dette 
skoleår, samt hvad vi har fået af kommentarer på nye tider  

• Der er kommet nye bustider som ikke matcher de ringetider der 
er på afdeling Glumsø. 

• Derfor er der mulighed for at lave skolebuskort til de offentlige 
busser 570 og 680 til de elever der har brug for alternativer. 

• Derudover er der en problematik med flere busser ifht. at 
eleverne kan være der til mødetid. Stefan kontakter kommunen 
ifht. ændrede bustider om morgenen. 

• Det er vigtigt, at forældrene bliver ved med at henvende sig til 
skolen, når de oplever problemer med bustrafikken. 
  

• Vi skal kort vende spørgsmål omkring trafikarbejdet på skolen 
og den enkelte afdeling til videre brug i kommunen for ny 
trafikplan. Spørgsmål er her vedhæftet.  

 

• Der har været sendt spørgsmål ud til skolebestyrelsen om 
trafikarbejdet -vi har besvaret spørgsmålene i fællesskab. 

 

14 – 20.25-20.35 

Præsentation af skolens 
testplan for 22/23 
(I) 

 

• Stine Andersen præsenterer årets testplan – se vedhæftet 

• Ønske til yderligere specificering af C- og S-klassernes testplan, 
hvilke test og fag ligger fast. 

15 – 20.35 -20.50 

Kommentarer til årshjul 
(D) 
 

• Ønske om at drøfte årshjulet efter nye emner er tilføjet på 

sidste møde. 
• Skal der justeres i årshjulet  
 
Der er justeret i årshjulet. 
Det er vigtigt at der afsættes god tid til punkterne, og at mange af 
punkterne vil kunne blive genbesøgt. 

Opmærksomhed at årshjulet er dynamisk – og der vil altid kunne 
komme udefrakommende ting som ”overruler” de prioriterede 
punkter på årshjulet. 
Der gives en begrundelse hvis der omprioriteres i punkterne – og 
punkter der flyttes fastlægges på et andet tidspunkt. 
 

15– 20.50-21.05 

Godkendelse af referat 
(B) 
 

• Hvordan sikre vi, at bestyrelsen får godkendt referatet.  
- Det kunne være ved at det læses igennem, som det sidste 

på mødet.  
 
Der fastsættes et punkt efter eventuelt til gennemlæsning af 

referat. 
Det vedtages at referatet bliver et beslutningsreferat. 

16 – 21.05 -21.10 

Klumme 
(B) 
 

• Ønsker bestyrelsen at fortsætte med at skrive klumme løbende 
gennem skoleåret til øvrige forældre på skolen? 

 

Skolebestyrelsen vedtager at klummen fremadrettet skrives 
kvartalsvis med informationer om skolebestyrelsens arbejde. 



  

 
Efterårsklummen skrives af Rikke Milan og Rikke Marcher 
Juleklummen skrives af Mirco og Nikolai 

Forårsklummen skrives af Maria F og Lisbeth 
Sommerklummen skrives af Anders, Sisse og Maria S 
 

17 – 21.10 -21.15 

Evt.  
 

• Husk børne og ungetopmøde lokalt den 21/9 kl. 12-17 på 
Grønnegade kaserne 

• Maria F sidder med i ansættelsesudvalg til kantineansvarlig på 
afdeling Glumsø 

 

Punkter til kommende 

møder – 

• Særlig indsats – dannelse 
• Princip for skolens arbejde med meddelelsesbog (udskydes til 

kommunen har lavet deres retningslinjer – formentlig slut 

december) 
• Budget 21/22 og 22/23 – udskudt fra september mødet 

• Rundvisning på Holsted 
• SFO – Hvad er fokus i SFO’en, hvordan sikres god SFO for alle 

vores elever – hvad er fokus for SFO i Herlufmagle med 
specialundervisnings elever? (Tina) + kommentarer omkring 
førskole.   

• Evt. Makerspace 
• Evt. Klumme 

 

 

 
 


